
Betiko leloaren betiko leloa. Osasun-krisiaren 
erdian egon arren, ezer gutxi aldatu da EAJ 
eta PSEren jarrera Getxoko Udalean. Udal Go-
bernuak 2021eko aurrekontuak onartu ditu, 
eta oposiziotik aurkeztu ditugun 104 emen-
dakinak atzera botatzea erabaki dute. Oposi-
zioko hiru alderdietatik 104 proposamen egin 
dira, bakoitzak bere ikuspuntutik aurrekon-
tuak hobetzeko, eta hori izan da EAJ-PSEren 
erantzuna: “rodilloa”, denen kontra egitea. 
104 aldiz ezetz bozkatzea.

                  

EH Bildutik abenduan erabaki genuen au-
rrekontuei osoko zuzenketarik ez aurkeztea. 
Erantzukizunez jokatu nahi izan dugu: ga-
rai zail hauetan denon esfortzua eta indarra 
beharrezkoa da, eta Udal Gobernuari elka-
rrizketarako deia egin genion, negoziatzeko, 
Bada, honakoa izan da erantzuna: guk 25 pro-
posamen egin ditugu, eta EAJ-PSEk guztien 
kontra egin du. 

HERRIA HOBETZEKO 25 PROPOSAMEN 
Eta zer da ba EH Bildutik proposatu dena? 
Gizarte zerbitzu, ondare, ingurumen eta he-
rriko dendariekin lotutako proposamenak 
izan dira: txikigune berri bat eraikitzea, he-
rriko dendariei bultzada emateko “Getxozta-
rra” txartela sortzea, Emakumeen Etxeari 
bultzada ematea, umeen parkeen aterpeak 
konpontzea, gizarte larrialdiko laguntzak 
handitzea... Eta horretarako politikari eta 
aholkularien soldatak jaistea. Noski, honetan 
ere kontra bozkatu dute.
      EH Bildutik argi diogu: aurrez aurre ha-
rresi bat topatu dugun arren, hasieratik prest 
egon gara negoziatzeko. Baina ez dirudi hori 
denik PNV-PSEren lehentasuna oraintxe ber-
tan. Guk lanean jarraituko dugu!
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Getxoko aurrekontuak: Udal Gobernuaren 
inposaketa, itsukeria eta gaitasun falta

“Politikari guztien soldatak 
jaistea proposatu dugu, 
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A pesar de encontrarnos en plena emergen-
cia sanitaria y en una situación de grave crisis 
económica, PNV y PSE siguen aplicando el ro-
dillo en Getxo y ninguneando las propuestas 
de la oposición. Los presupuestos del Ayun-
tamiento son fiel reflejo de ello. Desde los 
partidos de la oposición se han presentado 
un total de 104 enmiendas y PNV y PSE no 
han aprobado ni una sola. Desde EH Bildu 
decidimos no presentar una enmienda a la 
totalidad, entediendo que la actual situación 
requería del trabajo conjunto de todos los 
grupos políticos. Así han respondido PNV 
y PSE a nuestro gesto: rechazando todas 
nuestras propuestas. 
     ¿Y qué hemos presentado desde EH Bildu, 
para que haya sido imposible para el Equipo

Nuestro objetivo: aumentar el contenido social 
de los presupuestos de Getxo

de Gobierno aceptar alguna de nuestras pro-
puestas? Pues aumentar las ayudas de emer-
gencia social para aquellos vecinos y vecinas 
que más lo necesitan; crear un nuevo Txi-
kigune o ludotea infantil; proteger nuestro 
patrimonio (Malakates, fuerte de la Galea...); 
instalar baños públicos en Telletxe o en la 
Plaza del Ajedrez...
     También mejorar la movilidad sostenible 
(poner en marcha un bus urbano, mejorar la 
accesibilidad en calles con aceras estrechas 
como Andikoetxea o Algortako Etorbidea); 
impulsar el pequeño comercio y la hostele-
ría (Plan Estratégico y crear una tarjeta de 
fideliación para impulsar el consumo en las 
tiendas del pueblo), etc. Todas ellas, al pare-
cer, inasumibles para el Equipo de Gobierno, 

que sigue anclado en la inacción y la inope-
rancia. Claro, desde EH Bildu también pro-
pusimos bajar los sueldos de políticos y 
asesores/as, que en Getxo son estratosféricos 
(en el caso de concejales/as, superior a los 
70.000 euros anuales). No hace falta decir 
qué votaron también en este caso.
    En total, desde EH Bildu Getxo hemos pre-
sentado 25 enmiendas y en todo momento 
hemos estado dispuestas a negociar, a llegar 
a acuerdos, a mejorar los presupuestos en-
tre todos y todas, cada una desde su visión 
política, por supuesto. Lamentablemente, el 
Equipo de Gobierno sigue prefiriendo aplicar 
el rodillo en lugar de buscar consensos. Se-
guiremos aportando, a pesar de PNV y PSE. 
Aurrera!
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Es un clamor. Vecinos y vecinas de Romo si-
guen exigiendo que no se derriben los edifi-
cios de la calle Lope de Vega. En este contexto 
de crisis sanitaria y económica, cuando la 
prioridad deberían ser el refuerzo en la sa-
nidad pública, aumentar las ayudas sociales, 
atender las necesidades de las personas ma-
yores... PNV y PSE siguen con su intención de 
gastar más de 13 millones de euros (de forma 
inicial, que como siempre, vendrá con sobre-
costes) en este proyecto y derribar una de las 
señas de identidad del barrio de Romo.
     La pandemia ha dejado patente la impor-
tancia que tienen las redes de cuidados en 
nuestros barrios: mantener la comunidad, las 
relaciones entre vecinos y vecinas, etc. No es 
necesario despilfarrar millones de euros del 
erario público en otro edificio faraónico, para 
crear algo artificial que ya existe de forma na-
tural, cuando ni siquiera los propios usuarios 
del edificio lo necesitan.
      Además, debemos tener en cuenta la im-
portancia patrimonial de los edificios de Lope 
de Vega, que junto a las casa baratas y a la 
iglesia de San José Obrero, conforman el nú-
cleo inicial de Romo. Aunque ya sabemos que 
poco o nada importa el patrimonio histórico 
y arquitéctonico a este Equipo de Gobierno.

En las elecciones municipales de 2019, 
todos los partidos salvo el PNV defen-
dían en su programa electoral el man-
tenimiento de los edificios de Lope de 
Vega. 

El PSE, que en la pasada legislatura apo-
yó el derribo, cambió de opinión en la 
campaña electoral, y en un debate ce-
lebrado en la propia Nagusien Etxea, la 
candidata Carmen Díaz afirmó que “el 
PSE tenía derecho a variar su posición”, 
que ella estaba en contra del derribo, y 
que “el derribo del centro sería una lí-
nea roja” para ella. Todo ello antes de 
los comicios, claro.

Poco duró la promesa electoral: a cam-
bio de un par de sillones en el Equipo de 
Gobierno, el PSE cambió de discurso y 
ahora defiende sin tapujos el derribo de 
los edificios de Lope de Vega. 

De vergüenza. Y luego nos sorprende-
mos de la poca credibilidad de la clase 
política y el desencanto de la ciudadanía 
con los partidos políticos.

Respeto a la 
voluntad popular

Romo sale en defensa de los 
edificios de Lope de Vega

Emakume* anitzek osatzen dugu Getxo: as-
kotariko jatorri, izate, adin eta koloretakoak. 
Baina guztiok ala guztiok zapaltzen gaituzte 
patriarkatuak eta kapitalismoak. Mugimen-
du feministak urte asko darama Emakumeen 
Etxea aldarrikatzen, eta Getxoko EH Bildutik 
bat egiten dugu eskari horrekin. 
Guretzat, etxe horrek emakumeentzat ez 
ezik, feminista ere izan behar du, askota-
riko emakumeen bilgune eta erreferentzia, 
praktika feministak sustatu eta gauzatuko 
dituen gunea. Herriko emakumeen beharrei 
erantzun behar die, horregatik, ezinbestekoa 
da proiektu honen prozesua irekia izatea, 
herriko eragile feministekin batera aurrera 
eramango dena.

Tal y como hemos denunciado desde EH Bil-
du Getxo, el apoderado de una sociedad de 
promoción inmobiliaria esta ejerciendo de 
asesor en el PGOU a petición de un concejal 
del PNV. Se da la circunstancia de que esta 
persona no es trabajador del Ayuntamiento 
de Getxo y además es el apoderado de una 
sociedad denominada Madriguera Trust S. L. 
dedicada a la promoción de terrenos y la acti-
vidad inmobiliaria.
      Estas circunstancias han quedado al 
descubierto a preguntas de EH Bildu en la 
Comisión de Territorio, por lo que estamos 
analizando las medidas que tomaremos. No 
podemos permitir que una vez más, el PGOU 
se convierta en una herramienta de especula-
ción en Getxo. No aceptaremos que el nuevo 
PGOU niegue el derecho a la vivienda de la 
ciudadanía getxoztarra y condene los escasos 
espacios verdes a la construcción para que 
unos pocos se llenen los bolsillos.

Urtarrileko osoko bilkuran, lehen aldiz, he-
rritarrek sustatutako mozio bat bozkatu zen. 
Algortako gazteek 800 sinadura baino ge-
hiago batu zituzten ikasteko espazio duinak 
eskatzeko. Izan ere, osasun-krisiaren eragi-
nez, Udalak hainbat eremu itxi ditu eta beste 
espazio batzuetan ordutegiak murriztu ditu. 
Getxok berez eskaintza urria zuen pandemia 
heldu baino lehen; bada, are urriagoa da ora-
in.
      Egoera horren aurrean, gazteek erabaki 
zuten sinadurak batu eta zuzenean alterna-
tibak eskatzea Udalari. Urtarrileko osoko 
bilkuran bozkatu zen gazteen proposamena, 
eta Udal Gobernuaren erantzuna lotsagarria 
izan zen: ezezko borobila, inolako alternati-
barik proposatu gabe. Asko hitz egiten da gaz-
teez, kriminalizatzen dira, osasun-krisiaren 
“kutsatzeak” ere leporatzen zaizkie... baina 
urtarrilean ikusi genuen bezala, Udal Gober-
nuak baino erantzukizun eta ardura handia-
goa dutela erakutsi dute.

EMAKUMEEN ETXEA, ETXE 
FEMINISTA! BADA MOMENTUA 
PROZESUA ABIATZEKO!

PRÁCTICAS IRREGULARES EN EL 
PROCESO DE REDACCIÓN DEL 
NUEVO PGOU DE GETXO

ALGORTAKO 800 GAZTEK 
SINADURAK BATU ETA IKASTEKO 
GELA GEHIAGO ESKATU DITUZTE

Info gehiago 
gure webgunean 

QR kode hau 

Desde EH Bildu Getxo seguiremos presionan-
do tanto en la calle como en las instituciones 
para evitar el derribo y apoyaremos las inicia-
tivas vecinales que de forma ejemplar siguen 
defendiendo el patrimonio del pueblo.
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Getxo sigue perdiendo parte de su histo-
ria y su identidad. Tal y como venimos 
denunciando, se siguen derribando edi-
ficios singulares que forman parte del 
patrimonio de nuestro pueblo. Lamenta-
blemente, el listado es demasiago largo 
ya: Ollaretxe, bajada de Arrigunaga... 

Desde EH Bildu vamos a seguir presio-
nando para que se amplie el catálogo de 
edificios protegidos de Getxo, con el ob-
jetivo de preservar nuestro patrimonio 
y con ello, nuestra identidad y nuestra 
historia. 

FOTO DENUNCIA

OTRO ZARPAZO A LA 
MEMORIA

Algortako erdigunean dagoen Alangoko ga-
solindegi zaharrak urteak daramatza inolako 
erabilerarik gabe. Udalaren utzikeriaren au-
rrean, eta ikusita zein den Udal Gobernuaren 
politika (bota eta eraiki, bota eta eraiki) EH 
Bilduk proposamen zehatza egin du gaso-
lindegiarentzat: bere estetika mantendu eta 
bertan espazio artistiko bat sortzea herriko 
sortzaileentzat.

Proiektu honen arabera, gaur egungo ga-
solindegia eraberrituko litzateke, baina bere 
egitura mantenduz. Bertan espazio artistiko 
bat sortuko litzateke: erakusketa-gela, taber-
na bat, terraza, grada batzuk... Hau guztia 
Getxoko artistek zuzenean kudeatuko luke-
te, eta kultur ekitaldiak antolatzeko aukera 
egongo litzateke: erakusketak, hitzaldiak, 
proiekzioak, kontzertu akustikoak... 

Arte espazio hau martxan jartzeko, Uda-
lak prozesu-partehartzailea abiatuko luke 
herriko artistekin batera, denon artean era-
bakitzeko espazio honen erabilera eta ku-
deaketa. Halaber, Alangoko auzokideen beha-
rrizanak ere kontuan hartuko lirateke.

TORRENEREN HUTSUNEA
EH Bilduk aurkeztu duen proiektuarekin, 
beraz, espazio artistiko berri bat sortuko lit-
zateke Algortako erdigunean. Muxikebarriko 
eredutik urrun, gasolindegiak bestelako for-
matua izango luke: herriko artistentzat sor-
tua, herriko artisten egitarauarekin, formatu 
txikiko ikuskizunak eta kalean egiteko auke-
rarekin. Artistek eurek erabakiko lukete zein 
den espazio honen egitaraua.

Herriko artistentzako espazio falta na-
barmenagoa da Udal Gobernuak Torrene 
erakusketa-gela itxi zuenetik, inolako alter-
natibarik eskaini gabe. Artista getxoztarrek 
hainbat protesta egin dituzte espazio dui-

nak aldarrikatzeko, eta sinadurak ere batu 
dituzte, baina momentuz Udal Gobernuak ez 
die inolako erantzunik eman. Hori da kultu-
rari ematen dioten garrantzia: dirutza xahu-
tu makro-eraikinetan, baina herriko sortzai-
leak ahaztu.

Gasolindegiaren eraberritzearekin bate-
ra, Algortako Etorbidean ere norabide baka-
rreko trafikoa ezartzea da EH Bilduren pro-
posamena. Horrela, oinezko eta bizikletek 
espazio gehiago izango lukete eta Algorta er-
digunean topaleku berri bat sortuko litzateke.

EH Bilduk presioa egingo du EAJ eta PSE-
ren udal gobernuak proposamen hau aintzat 
hartzeko eta behingoz Algortako bihotzean 
dagoen azpiegitura honentzat erabilera bila-
tzeko. Izan ere, gasolindegiaren eta ingu-
ruaren egoera gero eta okerragoa da; espero 
dugu Udal Gobernua esnatzen denerako be-
randuegi ez izatea.

Alangoko gasolindegi zaharrean kultur 
aretoa sortzea proposatu du EH Bilduk

“Proponemos mantener la 
estética de la gasolinera de 
Alango y convertirla en un 
espacio cultural con sala de 
exposiciones, terraza, bar... 
y todo ello autogestionado 
por artistas de Getxo”
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Osasun-sistema 
publikoa defendatu!

Durante los últimos meses desde EH Bildu Getxo hemos desarrollado varias inicia-
tivas, tanto en el Ayuntamiento como en la calle, relacionadas con la crisis sanitaria, 
pequeño comercio, cultura, medio ambiente, etc. Estas son algunas de ellas:

SEGUIMOS APORTANDO PESE AL RODILLO 
DE LA MAYORÍA ABSOLUTA PNV-PSE

Como el parking de San Nikolas sigue vacío, hemos propuesto crear un alqui-
ler barato y mensual para vecinos/as, moción que fue aprobada por el pleno.

En Aretxondo realizamos un mural reivindicando la diversidad sexual. El 
mural fue censurado, pero el mensaje volvió a aparecer “milagrosamente”.

Getxo cuenta con uno de los alquileres más caros. El pleno aprobó nuestra 
moción para crear una 2. línea de ayudas al alquiler (seguimos esperando).

En plena ola de frío nos subieron el precio de la luz. Hemos propuesto explorar 
la creación de un operador municipal de energía, pero PNV-PSE lo rechazó.

Ante la ocupación ilegal y la violencia del Gobierno marroquí, nos movilizamos 
para mostrar solidaridad con el pueblo saharaui y exigir un referéndum.

Cada vez contamos con más pisos turísticos. Desde EH Bildu propusimos 
regularlos y limitarlos en Getxo y nuestra propuesta fue aprobada por el pleno.

Hemos propuesto elaborar un Plan de Contigencia para hacer frente a la “ter-
cera ola” y ayudar de forma eficaz a todos los sectores afectados por la crisis.

Frente a quienes siguen impulsando la construcción de grandes superficies, 
desde EH Bildu realizamos una campaña a favor del pequeño comercio.

La crisis ha dejado patente que necesitamos más espacios de ocio. Hemos pro-
puesto la apertura de los patios de los centros escolares los fines de semana.

Presentamos un Plan de Movilidad con más de 20 propuestas para impulsar 
la movilidad sostenible en Getxo: mejora en la red de bidegorris, bus urbano...

Hemos denunciado la situación que viven los y las trabajadoras de Getxo Ki-
rolak, que podrían perder derechos laborales por la cancelación de los cursos.

Este año no hemos podido llenar las calles de Bilbo, pero llenamos las calles 
de Algorta y Romo para reivindicar el fin de la dispersión de las y los presos.

Es indispensable proteger la zona de Azkorri ante el aumento del tráfico. Pro-
pusimos limitar el aparcamiento, aumentar frecuencias del bus, GetxoBizi etc.

A nuestra propuesta, ha sido retirado el busto del corrupto ex-monarca Juan 
Carlos de Borbón del salón de plenos del Ayuntamiento.

Hemos denunciado la farsa de los presupuestos participativos. En 2020 lo 
más solicitado fue el pedal de los contenedores, pero el Ayuntamiento lo ocultó.
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Urtea beteko da laster osasun-krisia hasi zene-
tik, eta nekea nabaria da gure artean. Pande-
miak erabat baldintzatu du gure eguneroko-
tasuna: gure arteko harremanak, kaleko giroa, 
krisi ekonomiko larria... eta osasuna, noski.

EH Bildutik argi izan dugu hasieratik: gure le-
hentasuna pertsona guztien osasuna eta zain–
tza bermatzea izan da. Eta horretarako beha-
rrezkoak diren neurriak babesteko prest ere 
agertu gara, konfinamendua barne, nahiz eta 
denontzat gogorra izan.

Noski, horrelako erabaki gordinak laguntza eta 
bestelako neurriekin batera hartu behar dira. 
Ez dago beste modurik. Ezin dira itxi tabernak 
laguntza egokirik gabe. Eta gauza bera kalte-
tutako bestelako sektoreekin: zaintzetakoak, 
autonomoak, ETTetako langileak, langile pre-
karioak... Baina zoritxarrez, ez da hori izan Ge-
txoko Udala edo Eusko Jaurlaritzaren jokatzeko 
modua. Bestelako interesak lehenetsi dira.

Kontrol soziala areagotu da, presentzia poliziala 
itogarria da, etxeratze agindua, mugikortasu-
nean mugak, gazteen kriminalizazioa... baina 
osasungintza publikoa indartu ote da? AHT eta 
bestelako azpiegitura antzuetan dirutza xahu–
tzen den bitartean, zer nolako inbertsioa egin da 
gure ospitale publikoetan? Zenbat arakatzaile 
berri kontratatu dira? Hobetu da anbulatorioen 
lehen arreta? 

Horri guztiari gehitu behar diogu erabaki ho-
riek guztiak hartu dituztenen jarrera lotsaga-
rria: txertoetan entxufismoa (Santa Marina, 
Basurtu...), Sagardui sailburua gezurretan 
parlamentuan, LABIko kide bat mugikortasun-
arauak urratzen golfean aritzeko, Ertzaintzaren 
oldarraldi bortitzak hau guztia ezkutatzeko... 

Osasun-krisiak eta bere ondorioak denon arte-
ko elkarlana eskatzen du, eta horretarako prest 
agertu gara uneoro EH Bildutik. Baina tamalez, 
pandemiak ez ditu agintarien jarrerak alda-
tu. Gure aldetik, arduraz eta erantzukizunez 
jokatzen jarraituko dugu, gure arteko babes eta 
zaintzari lehentasuna emanez. 

Zaindu gaitezen!
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